
Hägersten-Liljeholmens 
stadsdelsförvaltning 

                         Protokoll nr 10 2013 
Sida 1 (5)

2013-12-17 

 

 

 

Hägersten-Liljeholmens 
stadsdelsförvaltning 
 
Telefonvägen 30 
Box 490 
129 04 Hägersten 
Växel 08-508 22 000 
Fax 08-508 22 099 
hagersten-liljeholmen@stockholm.se 
www.stockholm.se/h-l 

 

Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 17 december 2013 

Trekantens servicehus kl.10.00-11.30 
 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Eiwor Arthursson ledamot  PRO 

Valter Lund   ledamot  PRO 

Lars Åsberg  ledamot  SPF 

Rolf Lindquist   ledamot  SPF  

Bertil Wretlund         ersättare           PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

 

Förvaltningen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg avdelningschef för förskola och äldreomsorg i egen regi 

Anneli Rydström  sekreterare 

   

Förhinder 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Bo Almén  ersättare SPF 

 

 

Dag för justering 2013-12-17 

Sekreterare 

Justerat  

Marianne Svensk  Kerstin Svenson 

Ordförande   Godkänt via e-post 
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§ 1. Sammanträdets öppnande 
Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 
öppnat.  
 
§ 2. Förslag till dagordning 
Dagordningen godkändes.  
 
§ 3. Utseende av justerare 
Marianne Svensk och Kerstin Svenson utsågs att justera dagens protokoll. 

 
§ 4. Anmälan av protokoll 
 
Pensionärsrådet 2013-11-26 
Ang. § 8 Rapport från förtroenderådet. 
Eiwor Arthursson förtydligade att förtroenderådet på Trekantens servicehus betalat 
halva kostnaden för servicehusets gemensamma platt-TV. 
 
I övrigt godkändes protokollet och lades till handlingarna. 

 
Rådet för funktionshinderfrågor 2013-11-21 
Pensionärsrådet tog del av protokollet som lades till handlingarna. 
 
Stadsdelsnämndens protokoll 2013-11-28 
Ang. § 2 Anslagstavla i Gröndals centrum. 
Pensionärsrådet anser att förvaltningen behöver se över skötseln av samtliga 
anslagstavlor i stadsdelen. 
 
Ang. § 4 Förlängning av avtal om drift av Fruängsgårdens servicehus 
restaurang samt leverans av heldagskost. 
Pensionärsrådet stödjer uttalandet om att det är viktigt att maten lagas på plats.  
 
Ang.§ 10 Riktlinjer för biståndsbedömning inom äldreomsorgen, svar på 
skrivelse från (MP). 
Pensionärsrådet tycker det är angeläget att riktlinjerna ses över och hoppas på 
ett förtydligande som innebär att det blir möjlighet för fler äldre att få flytta till 
servicehus.  
 
Ang. § 12 Naturvårdsverkets och Boverkets utvärdering av de nya 
strandskyddsreglerna. 
Pensionärsrådet stödjer reservationerna om att strandskyddet behöver stärkas, 
så att tillgängligheten till stränder, sjöar och vattendrag finns kvar. 
 
Ang.§ 13 Plansamråd för Hägersten 1:1 vid Stjernströms väg. 
Pensionärsrådet stödjer reservationerna, bland annat om att det behöver byggas 
hyresrätter istället för bostadsrätter samt att det finns brister när det gäller 
trafiksituationen och tillgången på parkeringsplatser.  
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§ 5. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 
Yvonne Goldberg informerade om att äldreomsorgens verksamheter haft 
boende- och anhörigträffar med information och underhållning, vilket varit 
mycket uppskattat. 
 
Hemtjänsten står inför införandet av det nya tidsregistreringssystemet. 
Personalen har fått utbildning och är nu inne det nya systemet. 
 
Förvaltningen och enheterna arbetar med verksamhetsberättelsen där det ska 
redovisas om äldreomsorgen uppfyllt sina mål för 2013 samt vilka insatser och 
åtgärder som genomförts för att fortsätta att utveckla och höja kvaliteten.  
 
Ingrid Widebäck informerade om att beställarenheten äldre har en hektisk 
arbetsperiod under januari, då nya beslut om avgifter ska fattas samt arbetet 
med införandet av de nya ersättningssystemen för hemtjänst och vård- och 
omsorgsboende. 
 
§ 6.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2013-12-17 
Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  
 
Ärende 2: Skolluncher för pensionärer, medborgarförslag 
Pensionärsrådet ställer sig bakom medborgarförslaget om skolluncher. 
Anm. Detta medborgarförslag vidarebefordras till utbildningsförvaltningen 
som ansvarar för skolorna. Förvaltningen anmäler det dock på lista till 
nämnden för kännedom. 
 
Ärende 3: Upprustning av amfiteatern i Hägersten 
Pensionärsrådet anser att förvaltningen är alldeles för vag i sitt svar. 
Pensionärsrådet tycker att amfiteatern ska upprustas enligt medborgarförslaget, 
så att den kan användas. 
 
Ärende 4: Verksamhetsplan och budget 2014 
Pensionärsrådet framförde att man tycker att det är svårt att orientera sig i 
verksamhetsplanen. Strukturen gör att man inte får en samlad av bild av 
respektive verksamhetsområde, såsom äldreomsorgen.  
 
Förvaltningen instämmer i rådets synpunkter och tar med sig dessa för att se 
vad som kan förbättras och utvecklas. 
 
Pensionärsrådets frågor om verksamhetsplanen 2014. 
Bilaga 7, om ersättningsnivåer inom äldreomsorgen. 
Varför har servicehusen olika grundersättningar, där Fruängsgårdens servicehus 
får 9 347 kr/plats och månad och Trekantens servicehus 7 951 kr/plats och 
månad? 
  
Yvonne Goldberg berättade att grundersättningen baseras på verksamhetens 
faktiska kostnader för bland annat lokaler, reception och hemsjukvård/ 
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sjuksköterskor, där Fruängsgårdens servicehus t.ex. har större och fler 
gemensamma lokaler som innebär högre lokalkostnader.   
 
Bilaga 10, förteckning över lagar och styrdokument. 
Pensionärsrådet undrade om dessa dokument finns samlade på stadens 
webbsida och var i så fall man kan hitta dem. Anneli Rydström undersöker 
detta och återkommer med svar.  

 
Ärende 6: Förlängning av avtal om drift av Aspuddens parklek 
Pensionärsrådet ställer sig bakom förvaltningens förslag om en förlängning av 
entreprenadavtalet för driften av Aspuddens parklek, då det fungerar mycket 
bra. 
 
Ärende 7: Förlängning av avtal om sjuksköterskejour på Fruängsgårdens 
och Trekantens servicehus 
Pensionärsrådet hade inget att tillägga. 
 
Ärende 10: Revisionsrapport Äldreomsorg – uppföljning av verksamhet i 
egen regi, yttrande till stadsrevisionen 
Pensionärsrådet tycker det är roligt att revisorerna lyfter fram MAS årliga 
rapport om hälso- och sjukvårdsarbetet som ett gott exempel.  
 
Pensionärsrådet frågade vad revisorerna menar med att den lokala 
tillämpningen av ledningssystemet behöver utvecklas samt att ytterligare krav 
behöver ställas på styrningen och uppföljningen av den verksamhet som bedrivs 
i egen regi för att säkerställa kvaliteten utifrån lagstiftningen.  
 
Yvonne Goldberg och Anneli Rydström förklarade att det bland annat innebär 
att styrningen och uppföljningen av privata verksamheter/extern regi och 
verksamheter i egen regi ska ske på ett mer likvärdigt sätt.  
 
För externa verksamheter finns avtal och förfrågningsunderlag med tydligt 
formulerade kvalitetskrav. För att tydliggöra kvalitetskraven för 
egenregiverksamhet pågår ett arbete inom äldreförvaltningen med att ta fram 
interna överenskommelser som ska gälla mellan nämnderna och 
verksamheterna i egen regi.   
 
Förvaltningen behöver också förbättra egenkontrollen av den verksamhet som 
bedrivs i egen regi samt ge stöd till enheterna att utveckla sina ledningssystem, 
att de arbetar systematiskt för att förbättra kvaliteten, t.ex. att klagomål och 
synpunkter åtgärdas och tas tillvara, att riskbedömningar görs, att enheterna 
följer upp och kontrollerar sina rutiner regelbundet.  
 
Ärende 12: Idéburen stadsförbättring – förslag till riktlinjer, yttrande till 
kommunstyrelsen 
Pensionärsrådet vill vara med och komma med förslag på olika förbättringar. Vi 
är en viktig resurs som förvaltningen och nämnden bör använda sig av, menar 
pensionärsrådet. För att kunna vara delaktiga behöver rådet komma in i ett 
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tidigare skede i förvaltningens handläggningsprocess, så att rådets synpunkter 
kommer med.  
 
Ingrid Widebäck svarade att remisstiderna ofta är korta men att förvaltningen 
försöker att skicka ut remisserna så fort som möjligt till båda råden för 
synpunkter. 
 
Ang. beslut om finansiering undrade pensionärsrådet vad extern finansiering 
och samfinansiering är för något. Anneli Rydström undersöker detta och 
återkommer med förtydligande.  

 
§ 7. Rapport från förtroenderåden 
 
Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Marianne informerade om att 
förtroenderådet och PRO varit på sin julresa till Steninge och Djurbygård den 
11 december. 
 
Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Idag blir det julbord. Den 14 
januari bjuder förtroenderådet de nyinflyttade på kaffe och kaka.  
  
Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: På grötfesten den 3 
december kom det 24 pensionärer. Hemtjänstens personal var behjälplig, vilket 
var uppskattat.  
 
Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: 120 pensionärer kom på årets 
luciafirande den 13 december. 

 
§ 8. Övriga frågor 
Pensionärsrådet tackade Kerstin Svenson för hennes utförliga och bra 
minnesanteckningar från mötet ”Tryggare Äldre” den 29 november samt mötet 
med Söderortspolisens Seniorråd den 29 november.    

 
§ 9. Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 28 januari, start med förmöte  
kl. 9.00. Plats: Förvaltningen, besöksrum 1. 
 
§ 10.   Sammanträdet avslutas 
Pensionärsrådet tackade Ingrid, Yvonne och Anneli för årets arbete med var sin 
julstjärna.  
 
Ordförande tackade alla för dagens möte och önskade alla en god jul och ett 
gott nytt år. Sammanträdet förklarades därmed avslutat. Därefter intogs en 
gemensam lunch på Trekantens restaurang.  

 
 


